

# Sponsor a Car

Sponsor a vehicle in the Canadian Automotive Museum for \$1,000

- Your name or logo appears on the vehicle's interpretive panel and webpage - seen by thousands of visitors every month.
- Vehicle webpage links directly to your business
- Content promoted on the museum's social media channels
- Interpretive materials are bilingual and full-colour
- Exclusive sponsorship for three years.

**1950 Oldsmobile 76**  
**OLDSMOBILE ROCKETS AHEAD!**

**Rocket 76**  
 SOMETIMES CONSIDERED THE FIRST muscle car, the Oldsmobile 76 and its closely-related cousin the Oldsmobile 88 were extremely popular in 1949. Their high speed and driving characteristics even inspired the 1951 R&B hit Rocket 88 by American artist the Tamers. The vehicle's "Futuramic" styling was developed to commemorate Oldsmobile's first post-World War 2 production, and the 50th anniversary of the company's founding in 1896.

"It's a motor and this modern design / Black convertible top and the girls don't mind" - BOY TRENDS AND GIRL TRENDS, 1949

This 76 features an unusual hand-operated brake, accelerator and dinner switch. Its engine, filter, VanDusen of Brantford, had suffered from piston as a child and did not have the use of the key. The hand-control option was provided by GM specifically for public safety.

Oldsmobile had briefly been produced in St. Catharines, Ontario in 1907, but production was eventually closed and shifted to Okemos in 1926.

**1950 RETURNAIC OLDSMOBILE APPEARANCE DIMENSIONS**

**1950 Oldsmobile 76**

Produced in Okemos, Ontario  
 Model: 76 / 4-door Sedan  
 Engine: Oldsmobile 16  
 6-cylinder  
 237 cubic inches  
 105 horsepower

Construction à Okemos, Ontario  
 Modèle: 76 berline  
 à 4 portes  
 Moteur: Oldsmobile 16  
 6 cylindres  
 237 pouces cubes  
 105 chevaux

Top Speed: Approx. 120 km/h  
 Wheelbase: 119.5 in.  
 Weight: 3,290 lbs  
 1950 Price: \$1,835 CAD

Velocité maximale: Env. 120 km/h  
 Empattement: 119,5 po  
 Poids: 3 290 lb  
 Prix de 1950: 1 835 \$ CAD

**CHOUCHOUS DE LA CULTURE POP DE 1949, L'OLDSMOBILE 76** comme sa proche cousine, l'Oldsmobile 88, sont les précurseurs des « muscle cars » des années 1960. Leur vitesse élevée, leurs caractéristiques de conduite et leur succès sur le circuit du NASCAR servent d'inspiration au chanteur les Tamers qui enregistre son tube « Rocket 88 » en 1951. En 1946, GM développe le style « Futuramic » du véhicule pour commémorer la première production d'Oldsmobile après la Seconde Guerre mondiale et le 50<sup>e</sup> anniversaire de la fondation de la société.

« Le moteur 16 de cette conception moderne? / En fait dévotement noir et les filles, ça ne les gêne pas » - BOY TRENDS ET GIRL TRENDS, 1949

Cette Oldsmobile 76 en grande partie d'origine présente des caractéristiques inhabituelles: le frein, l'accélérateur et le volant de direction sont tous actionnés à la main. Sa propriétaire, Helen VanDusen, de Brantford, avait six ans lors de la polémique dans son enfance et ne pouvait pas actionner les pédales de la voiture. GM proposait l'option de contrôle manuel préfabriqué pour les personnes vivant avec les séquelles de la polio. Dans les dernières années de sa vie, Mme VanDusen vivait régulièrement l'école de formation pour jeunes de Brantford proposant aux élèves de lire dans son Oldsmobile 76 sur le circuit de course de Mosport situé à proximité.

**VanDusen**  
 CHEVROLET  
 GMCC

Exmample: 1950 Oldsmobile 76 sponsored by VanDusen Chevrolet

Please add my name/logo to an interpretive panel for \$1000

Name \_\_\_\_\_

Business \_\_\_\_\_

Address \_\_\_\_\_

City \_\_\_\_\_ Province \_\_\_\_\_ Postal Code \_\_\_\_\_

Car to be sponsored \_\_\_\_\_

I am enclosing a cheque for the above amount.  Credit card

Name on card \_\_\_\_\_

Card # \_\_\_\_\_ Expiry \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

For a list of vehicles currently available to sponsor visit:

**www.canadianautomotivemuseum.com/sponsor**

or email [info@canadianautomotivemuseum.com](mailto:info@canadianautomotivemuseum.com)

The Canadian Automotive Museum is a registered charity,  
 registration number 106843121 RR0001.



99 Simcoe St. South  
 Oshawa, ON L1H 4G7

Internal use:  Payment processed  Tax receipt # \_\_\_\_\_